
Protokół  15/11 

ze wspólnego posiedzenia 

wszystkich stałych Komisji Rady Miejskiej w Paczkowie 

z dnia 26.09. 2011 r. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rady wg załączonych list obecności. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Zdzisław Michael – Przewodniczący Rady Miejskiej w Paczkowie. 

2. Grzegorz Jasiok – Z-ca Burmistrza Gminy Paczków. 

3. Dariusz Wąsiak – Skarbnik. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1020. Wszystkich obecnych powitała Przewodniczący Rady 

Miejskiej Z.K. Michael, który został wybrany na przewodniczącego posiedzenia. Poinformował, 

że wszystkie Komisje mają wymagany skład. 

Przewodniczący posiedzenia przedstawił porządek posiedzenia. 

Porządek posiedzenia:  

1. Omówienie projektów uchwał. 

2. Sprawy różne. 

Do pkt 1. 

Przewodniczący posiedzenia poinformował, że Burmistrz chciałby wprowadzić na najbliższą 

sesję Rady Miejskiej dodatkowe projekty uchwał, które zostaną teraz omówione. 

Skarbnik poinformował, że projekty przygotowane są na szybko, ubolewa nad tym, że te 

materiały są przygotowywane na ostatnią chwilę, ale taka jest rzeczywistość, że jak dostanie 

materiały to siedzi po godzinach aby przygotować uchwałę, aby radni mieli ją na czas. Projekt 

dot. zmiany budżetu gminy Paczków na 2011 r. jest to najważniejsza uchwała, która wpływa na 

wszystkie pozostałe uchwały dot. spraw finansowych czyli na WPF i będzie to miało wpływ na 

spłatę kredytu, który będzie zaciągnięty jeszcze w tym roku. Propozycje po stronie dochodów nie 

są bardzo istotne, one są spowodowane tym, aby je urealnić pod kwoty ostatecznie związane z 

umowami na realizację projektów z dofinansowaniem z Unii Europejskiej. W Dz. 630 § 2707 

chodzi o wyposażenie „domu kata” w tym wyposażeniu jest jeden zakup o wartości znacznie 

przewyższającej 3.000 zł. i on jest przesuwany jako dofinansowanie majątkowe i jest to zmiana 

neutralna dla dochodów budżetu. W Dz. 801 Rozdz. 80101 jest wniosek ze Szkoły Podstawowej 

Nr 2 w Paczkowie, aby środki z dzierżaw przeznaczyć na wykup ubezpieczenia komputerów w 

ramach „e-szkoły”. Najistotniejsza zmiana, która ma wpływ na wysokość kredytu, który będzie 

zaciągnięty to jest zmiana w oświacie i wychowaniu w Rozdz. 80195 pozostała działalność § 

6297 o kwotę 47.938 zł. gdzie następuje zmniejszenie dochodów i jest to kwota, która wynika po 

podpisaniu ostatecznych aneksów na podniesienie oferty edukacyjnej. Do tej pory wszelkie 

 



zmiany były realizowane po stronie wydatków, natomiast po stronie dochodów kwota ta była 

niezmienna dlatego na dzień dzisiejszy, żeby urealnić następuje zmniejszenie tych środków. 

Następuje zmniejszenie planu po stronie dochodów na projekcie unijnym, a w szczególności na 

modernizacji kanalizacji sanitarnej o kwotę 4.907 zł. Po zakończeniu całej inwestycji zgodnie z 

wnioskami, które zostały złożone do Urzędu Marszałkowskiego można ustalić jakie to będzie 

ostateczne dofinansowanie i jest to kwota po zmianach 1.075.209 zł. na rok 2011. Następuje 

zmniejszenie dochodów o 52.000 zł. i ta korekta będzie finansowana przychodem w postaci 

kredytu. Dokonuje się zwiększenia wydatków na kwotę 133.774 zł. jest to minimum jeżeli chodzi 

o spełnienie relacji z ustawy o finansach publicznych. Jest to minimum wydatków bieżących, 

które musi się zabezpieczyć i jednocześnie dokonuje się zmniejszeń na następujących zadaniach: 

w Dz. 700 Rozdz. 70005 gospodarka gruntami i nieruchomościami zmniejsza się środki na zakup 

energii w naszych budynkach komunalnych jest to spowodowane wielkością zużycia tej energii 

jak również tym, że coraz więcej powstaje wspólnot i koszty oświetlenia w częściach wspólnych 

są ponoszone przez wspólnoty, a nie przez Gminę. Jeżeli chodzi o remonty następuje 

zmniejszenie o 93.000 zł. Nie jest konkretnie wskazane na czym będzie się oszczędzać na pewno 

na usuwaniu bieżących awarii nie da się zaoszczędzić. Na zakupie usług pozostałych po analizie 

budżetu zwiększa się o kwotę 27.500 zł.  są tu wyceny nieruchomości, podziały geodezyjne jest 

to związane ze sprzedażą i nie posiadając środków na tym paragrafie trzeba byłoby wstrzymać 

niektóre procesy związane ze zbywaniem nieruchomości. A nie możemy sobie pozwolić na utratę 

płynności z tego powodu, że nie będzie się prowadzić sprzedaży. § 4400 opłata za 

administrowanie i zarządzanie zasobem nieruchomości następuje zwiększenie o 9.500 zł. Na 

początku nigdy nie jest się w stanie oszacować jaka będzie wpłata do wspólnoty, opłaty są 

ustalane na podstawie uchwały właścicielskiej, nie wiadomo ile nastąpi sprzedaży ze stanu 

komunalnego. W § 4520 następuje zmniejszenie o kwotę 2.696 zł. z tytułu użytkowania 

wieczystego i wyłączenia z produkcji rolnej gruntów. W Dz. 710 działalność usługowa Rozdział 

71004 plany zagospodarowania przestrzennego następuje zmniejszenie planu wydatków o 15.000 

zł. i są związane z wydawaniem decyzji o zagospodarowaniu przestrzennym. W Rozdz. 71035 

cmentarze następuje zmniejszenie o 15.000 zł. nie rozpoczęto budowy cmentarza komunalnego w 

Paczkowie, a były to środki na dokumentację projektową. W Rozdz. 71095 następuje 

zmniejszenie o kwotę 22.620 zł. były to środki zabezpieczone na zadanie „budowa targowiska 

miejskiego”. Dz. 754 bezpieczeństwo publiczne Rozdz. 75414 obrona cywilna były 

zabezpieczone środki na obronę cywilną, które zostają zmniejszone i pozostawia się tylko plan na 

zarządzanie kryzysowe. W Rozdz. 80101 szkoły podstawowe jest zwiększenie planu dla Sp. Nr 3 

na § 4010 o kwotę 20.503 zł. na § 4110 5.494 zł. na § 4120 o kwotę 97 zł. na § 4170 o kwotę 

2.121 zł. na § 4220 o kwotę 2.000 zł. jest to na wniosek Dyrektorów z tym, że otrzymają tylko 

 



32% zapotrzebowania czyli nie ma pokrycia w tej uchwale na 100% wynagrodzeń. Na 

przedszkolach na 80104 następuje zwiększenie na wynagrodzeniach osobowych pracowników 

199.546 zł. i to są środki przeznaczone na odprawy w przedszkolach jednooddziałowych 180.600 

zł. na ekwiwalenty w związku z rozwiązaniem stosunku pracy 10.646 zł. na podwyżki 8.300 zł. 

na dodatkowe wynagrodzenie roczne w przedszkolach 46.052 zł. pochodne od tych elementów 

wynagrodzeń 9.870 zł składki na ubezpieczenia społeczne i 1639 zł. na składki na fundusz pracy. 

Gimnazjum Rozdz. 80110 zmniejsza się dotację dla Niepublicznego Gimnazjum 

Stowarzyszeniowego o kwotę 20.000 zł. z uwagi na to, że zmniejszyła się ilość uczniów. Zostały 

zabezpieczone środki dla Stowarzyszenia w Dziewiętlicach. Zabezpiecza się środki na 

wynagrodzeniach osobowych pracowników w Gimnazjum w kwocie 57.521 zł. składki na 

ubezpieczenia społeczne 6.909 zł. na fundusz pracy 803 zł. Również jest to 32% całego wniosku. 

Sytuacja w Gimnazjum i Szkole Podstawowej Nr 3 jest niepokojąca. Na pewno nie można 

zaniechać wypłaty wynagrodzeń nie będzie się narażał na zapłatę odsetek za nieterminowe 

wypłacenie wynagrodzeń. Trzeba będzie gdzieś poszukać pieniędzy i zabezpieczenie ich po 

planie. Te szkoły mogą mieć problemy z realizacją planu. Na dowożeniu uczniów do szkół 

zmniejszenie o kwotę 70.000 zł. W Rozdz. 80195 następuje zwiększenie o 10.000 zł. na wniosek 

i jest to „e-szkoła”. W Dz. 852 pomoc społeczna Rozdz. 85213 składki na ubezpieczenia 

społeczne trzeba zaangażować 20% wkładu własnego do zadań realizowanych z budżetu państwa 

i jest to kwota 4.220 zł. W Rozdz. 85215 dodatki mieszkaniowe zmniejsza się plan o 10.000 zł. 

W Rozdz. 85216 zasiłki stałe zabezpieczenie wkładu własnego 45.600 zł. W Rozdz. 85219 z 

wniosku, który został złożony przez Kierownika zabezpiecza się 32% na wynagrodzenia 5.780 zł. 

W Rozdz. 85333 powiatowe urzędy pracy zabezpiecza się środki na wynagrodzenia i pochodne 

od robót publicznych w kwocie 9.828 zł. W Dz. 900 gospodarka komunalna Rozdz. 90001 

gospodarka ściekowa następuje zmniejszenie 26.756 zł. i zwiększenie o 11.756 zł. W Rozdz. 

90095 pozostała działalność następuje zmniejszenie o 42.093 zł. był to projekt inwestycyjny, 

który miał być realizowany z udziałem środków z Unii Europejskiej ogrodzenie placu zabaw w 

Paczkowie, ale nie będzie to realizowane. Jest to minimum, które trzeba zabezpieczyć. Należy 

poszukać oszczędności na wydatkach niezrealizowanych i przesunąć je na zabezpieczenie 

wynagrodzeń. Nie ma zabezpieczonych środków na akcję zima. Budżet jest tak zestawiony, że 

zmniejsza się plany tam gdzie nie ma zobowiązań, gdzie nie ma jeszcze podpisanych umów. 

Jednak nie ukrywa, że niektóre umowy można byłoby wypowiedzieć i zmienić zakres umów, ale 

powinien tym się zająć pracownik merytoryczny.  Załącznik nr 3 to są przychody z zaciągniętych 

pożyczek i kredytów. Następuje zwiększenie kredytów o kwotę 184.419 zł. Czyli zwiększenie 

dochodów plus zmniejszenie wydatków to daje kwotę 184.419 zł. W pozostałych załącznikach 

 



jest szczegółowe rozbicie zadań inwestycyjnych oraz wydatków z udziałem środków z Unii 

Europejskiej. 

M. Kupczak zadał pytanie czy w roku 2012 można byłoby objąć wszystkie placówki oświatowe 

dyscypliną finansów publicznych, żeby zabezpieczyć w budżecie ścisłą kwotę i nie zwiększać tej 

kwoty? 

Skarbnik odpowiedział, że taka dyscyplina powinna obejmować wszystkie placówki oświatowe, 

radnych, Burmistrza, Urząd. 

S. Sroka zadała pytanie czy Dyrektorzy składają jakieś wyjaśnienia dlaczego nastąpiły 

przekroczenia planu i brakuje im środków? 

Skarbnik odpowiedział, że są składane sprawozdania. 

S. Sroka zauważyła, że trzeba zmorzyć kontrolę nad tymi placówkami, aby nie dochodziło do 

takich sytuacji i zmobilizować Dyrektorów do oszczędności. 

Burmistrz stwierdził, że trzeba wezwać Dyrektorów i opracować metodę podziału subwencji bo 

na dzień dzisiejszy Szkoła Podstawowa Nr 2 i Szkoła w Kamienicy dopłaca do Szkoły 

Podstawowej Nr 3 i Gimnazjum. Stwierdził, że można się zastanowić nad tym, aby szkołom 

przydzielać subwencję przypadającą na daną szkołę plus 50% dodatkowo. 

M. Kupczak stwierdził, że na pewno inny podział subwencji spowoduje rywalizację pomiędzy 

szkołami. Poprosił o dołączenie do projektów uchwał uzasadnień na piśmie. Mogą to być krótkie 

uzasadnienia kilkuzdaniowe. 

W. Nowakowska stwierdziła, że uchwały są omawiane na posiedzeniu i Skarbnik uzasadnia 

konieczność podjęcia danej uchwały. Zadała pytanie czy jest sens, aby jeszcze dodatkowo 

dołączać uzasadnienia na piśmie? 

M. Kupczak stwierdził, że tak, gdyż tego wymagają przepisy. 

Przewodniczący posiedzenia zwrócił się z pytaniem czy są uwagi lub zapytania do projektu 

uchwały? Ponieważ nie było pytań odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie uchwalenia budżetu Gminy Paczków na 2011 r. 

Skarbnik omówił projekt uchwały poinformował, że jest on konsekwencją wcześniej omówionej 

uchwały. Poinformował, że zwiększa się deficyt do kwoty 2.623.462 zł. i zostanie on 

sfinansowany przychodami z zaciągniętych pożyczek i kredytów oraz z wolnych środków. Ustala 

się limit zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek na kwotę 7. 307830 zł. 

Przewodniczący posiedzenia zwrócił się z pytaniem czy są uwagi lub zapytania do projektu 

uchwały? Ponieważ nie było pytań odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej. 

Skarbnik poinformował, że w wieloletniej prognozie finansowej musi zawierać się kredyt na 

kwotę 1.044.000 zł. Dlatego należy dostosować WPF do wydatków, dochodów ogółem. 

 



Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie czy radni wyrażają zgodę, na to, aby na najbliższej 

sesji wprowadzić do porządku te uchwały budżetowe? 

Burmistrz poinformował, że wprowadzenie nastąpi na sesji i będzie przegłosowane. 

Członkowie Komisji wyrazili zgodę na wprowadzenie na najbliższej sesji omówionych 

projektów uchwał. 

Przewodniczący posiedzenia zwrócił się z pytaniem czy są uwagi lub zapytania do projektu 

uchwały? Ponieważ nie było innych pytań odczytał projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego. 

Przewodniczący posiedzenia zwrócił się z pytaniem czy są uwagi lub zapytania do projektu 

uchwały? Ponieważ nie było pytań odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Informacji o 

przebiegu wykonania budżetu Gminy Paczków za I półrocze 2011 r.”, Informacji o kształtowaniu 

się Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Paczków za I półrocze 2011” oraz „Informacji 

z wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury, których organizatorem jest 

Gmina Paczków za I półrocze 2011 r.” 

Przewodniczący posiedzenia zwrócił się z pytaniem czy są uwagi lub zapytania do projektu 

uchwały? Ponieważ nie było pytań odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowe. 

Przewodniczący posiedzenia zwrócił się z pytaniem czy są uwagi lub zapytania do projektu 

uchwały? Ponieważ nie było pytań odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania 

i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Paczków dla publicznych szkół i przedszkoli 

prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu 

terytorialnego, działających na terenie Gminy Paczków oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości ich wykorzystania. 

K. Rolka poinformowała, że uchwała dot. trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy 

Paczków dla publicznych jednostek oświatowych. Jeżeli chodzi o podstawę ustalenia dotacji 

powołuje się na odrębne artykuły. Do tej pory przekazywana jest dotacja dla Niepublicznego 

Gimnazjum według uchwały z 2003 r. ta uchwała jest dopracowana dzisiejszym projektem. 

Wysokość podstawy obliczania dotacji stanowi wysokość kwoty na jednego ucznia danego typu 

szkoły. Czyli jest to kwota subwencji przewidziana w metryczce. Nie można przekazać kwoty 

mniejszej niż nakazuje ustawa. Następnie przedstawiła terminy rozliczenia dotacji. 

Przewodniczący posiedzenia zwrócił się z pytaniem czy są uwagi lub zapytania do projektu 

uchwały? Ponieważ nie było pytań odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania 

i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Paczków dla niepublicznych szkół i przedszkoli 

prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu 

 



terytorialnego, działających na terenie Gminy Paczków oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości ich wykorzystania. 

K. Rolka poinformowała, że projekt uchwały nie różni się znacznie od pierwszego projektu. Jest 

to uchwała, która stanowi podstawę wypłacania dotacji dla placówek prowadzonych przez 

Stowarzyszenia. 

W. Krótkiewicz zadał pytanie czy jest już dokończona sprawa z przekazaniem Przedszkoli? 

K. Rolka odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy Stowarzyszenie w Starym Paczkowie i 

Stowarzyszenie w Goworowicach przyjęło umowy przekazania, umowy są podpisane przez 

Urząd i ma nadzieję, że w przyszłym tygodniu zostaną podpisane przez drugą stronę. Będą 

jeszcze podpisywane umowy użyczenia. 

Przewodniczący posiedzenia zwrócił się z pytaniem czy są uwagi lub zapytania do projektu 

uchwały? Ponieważ nie było pytań odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych. 

A. Góral-Sowa omówiła regulamin głosowania i przebieg samego głosowania na najbliższej 

sesji. 

Przewodniczący posiedzenia zwrócił się z pytaniem czy są uwagi lub zapytania do projektu 

uchwały? Ponieważ nie było pytań odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do 

Sądu Rejonowego w Nysie na kadencję 20012 - 2015. 
Przewodniczący posiedzenia sformułował wniosek: Komisje zapoznały się z następującymi 

projektami uchwał: 

− w sprawie zmiany budżetu Gminy Paczków na 2011 r. 

− w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Paczków na 2011 r. 

− w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

− w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

− w sprawie przyjęcia „Informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Paczków za I 

półrocze 2011 r.”, Informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej dla 

Gminy Paczków za I półrocze 2011” oraz „Informacji z wykonania planu finansowego 

samorządowych instytucji kultury, których organizatorem jest Gmina Paczków za I półrocze 

2011 r.” 

− w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowej. 

− w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Paczków dla 

publicznych szkół i przedszkoli prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne 

 



niebędące jednostkami samorządu terytorialnego, działających na terenie Gminy Paczków 

oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 

− w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Paczków dla 

niepublicznych szkół i przedszkoli prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne 

niebędące jednostkami samorządu terytorialnego, działających na terenie Gminy Paczków 

oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 

− w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych. 

− w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Nysie na kadencję 2012 – 2015. 

Przewodniczący posiedzenia zamknął 1 pkt posiedzenia. 

Do pkt 2. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym zamknięto posiedzenie wszystkich 

stałych Komisji Rady Miejskiej w dniu 26 września 2011 r. o godzinie 1335.  

 

Protokół sporządziła:        Przewodniczący posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa     Zdzisław Michael 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


